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PSM-IV-ExM és un projecte que suma
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha sumat avui el suport de fins a sis llistes independents. Els Independents d'Artà, de Sencelles, Assemblea per Sant

Joan, i els Independents de Santa Margalida, Sineu i Son Servera s'han reunit avui amb els candidats de la coalició al Parlament de les Illes Balears, Biel

Barceló i Fina Santiago, i el candidat al Consell de Mallorca, Joan Font

 

Junts han comparegut públicament per demostrar que el projecte polític de la coalició nacionalista i ecosocialista segueix sumant suports, sobretot en l'àmbit

municipal, el que demostra un vertader arrelament a aquesta terra. 

 

“És molt important que sis candidatures municipals independents hagin decidit donar el suport a la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa perquè això vol dir
que la coalició segueix sumant, que la coalició avança.” Biel Barceló ha assegurat que la coalició està preparada per aconseguir consolidar-se com a tercera
força política de les Ille Balears, sent l'alternativa real a la dreta depredadora de territori, i que aglutina tot el vot mallorquinista, ecologista, nacionalista i

progressista. 

 

El portaveu de la coalició, Jaume Sansó, ha destacat, per la seva part, que aquest és un projecte obert a totes les sensibilitats individuals que permet que

aquestes llistes independents puguin sumar-se al projecte comú per enfortir-nos mútuament. 

 

Concretament, les candidatures municipals dels independents estan encapçalades per Jaume Alzamora pels Independents d'Artà, Xisco Oliver pels de
Sencelles, Catalina Gayà és la candidata de l'Assemblea per Sant Joan, Toni Reus encapçala la llista dels independents de Santa Margalida, Miquel Gelabert

dels independents de Sineu, mentre en Toni Servera és el candidat dels independents de Son Servera.
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Els diputats d'ALE-Verds defensaran al Parlament europeu
mesures correctores de la insularitat a proposta del PSM
 

Els diputats de l’Aliança Lliure Europea, que conjuntament amb els diputats dels Verds europeus, representen la 4ta força
política del Parlament Europeu (grup parlamentari Verds-ALE), han aprovat avui els principis del que, segons ells, ha de ser
la futura Política Regional Europea, que s’implementarà a partir del 2013.

Biel Barceló, candidat de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa, ha intervingut avui al Parlament europeu per defensar que
entre els principis que defensarà l’ALE-Verds s’incloguin mesures correctores del cost d’insularitat en la futura política
regional europea. Concretament, Biel Barceló ha defensat que una regió com Balears pugui incrementar el fons europeus que
actualment rep i pugui accedir al fons de cooperació transfronterer, del qual ara Balears en restà exclòs perquè està a més de
150 km. de les fronteres de Còrsega, Sardenya o Malta. Aquesta mesura implicaria que Balears rebés fins a 48 milions
d’euros, enfront als 3,4 milions que rep actualment d’aquesta tipologia de fons europeu.

Biel Barceló ha lamentat que després de 25 anys de pertanyença de les Illes Balears a la UE, els eurodiputats balears del
PSOE i PP mai han aconseguit cap tipus de reconeixement de la situació d’alts costos que implica ser una illa. Just el contrari
del que ha passat amb Canàries, on el Govern de Madrid i els eurodiputats de PP i PSOE si que han defensat i aconseguit.

Per Barceló, “és molt important que el PSM-IniciativaVerds-Entesa hagi tengut la capacitat d’incidència i pressió en la 4ta
força al Parlament Europeu. Si PP i PSOE haguessin defensat els interessos de Balears, ara no ens trobaríem com estam ara.
No tenim cap tipus de compensació pel fet de viure i produir a una illa i això afecta a les nostres empreses, al nostre nivell de
formació i a les xifres d’atur. De fet, no és estrany que a les illes europees presentin totes alts índex d’atur”.

Barceló, a més, ha destacat les dades de l’informe “Euroislands” de la  Comissió Europea: “pels productors de Balears, el
temps i el cost d’accessibilitat al mercat continental és molt més alt que per a la resta de productors europeus. De fet, per als
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productors de Balears es situen, pel que fa a costos, com si fóssim a Kiev o a Moscou. I això és un condicionant molt
important per a la nostra economia”. 

L’Aliança Lliure Europa agrupa tots els partits nacionalistes progressistes d’Europa, entre ells el Partit Nacionalista Escocès,
Esquerra Republicana de Catalunya, el Bloque Nacionalista Galego o el Partit Nacionalista de Flandes. A la reunió d’avui hi
han assistit eurodiputats de tots aquests partits.
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El PSM-EN i el BNG proposen derogar en el Senat la
privatització d’AENA
 

El senador del PSM-Entesa Nacionalista pel BLOC-PSM-Verds, Pere Sampol, i el senador del BNG, Xosé Manuel Pérez
Bouza, han presentat avui a Palma una iniciativa legislativa per derogar el decret del Govern espanyol per privatitzar la gestió
d’AENA. Sampol i Pérez Bouza han argumentat que “no hi ha cap garantia que la privatització garanteixi una millora del
servei, sinó més aviat el contrari”.

Sampol ha incidit en el fet que la privatització de la gestió aeroportuària suposa un risc per al sector turístic: “no voldríem ni
pensar què passaria si els nostres aeroports caiguessin en mans de companyies que tenen els seus interessos econòmics i
turístics fora de les Illes Balears”.

Pérez Bouza, per la seva part, ha advertit que la privatització d’AENA provocaria un increment de les tasses aeroportuàries,
un empitjorament de les condicions de treball dels treballadors dels aeroports i una incertesa en la gestió dels aeroports,
sobretot pel que fa a la seva incidència en el teixit econòmic i en particular en el sector turístic.

Però els senadors, així com el membre de l’Executiva del PSM-EN i conseller de Medi Ambient i Mobilitat, Biel Vicens, han
criticat el Govern espanyol, sobretot, perquè mentre obren la via de la privatització, posen traves a la descentralització de la
gestió aeroportuària: “Zapatero cedeix de forma submisa davant els grans empresaris, i, de manera sorprenent, mentre obre la
porta al capital privat li tanca a les Comunitats Autònomes”, ha dit Bouza.

Previsiblement, l’esmena dels senadors nacionalistes es debatrà en ponència la setmana que ve, i es votarà definitivament en
el plenari del Senat del proper 26 d’abril.
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Biel Barceló: "la feina de Pere Sampol ha de tenir continuïtat"
 

Biel Barceló, secretari general del PSM-Entesa Nacionalista, ha reclamat avui el suport a la candidatura de la coalició
PSM-IniciativaVerds-Entesa a les properes eleccions del 22 de maig perquè hi hagi una majoria progressista que pugui triar
un nou senador nacionalista i progressista que continuï defensant els interessos de les Illes Balears al Senat". "La feina
desenvolupada per Pere Sampol durant aquests anys ha de tenir continuïtat", ha afirmat.

Barceló ha fet aquestes declaracions en la roda de premsa de presentació del llibre "Espanya no té remei", en què el senador
autonòmic a proposta del BLOC-PSM-Verds ha recollit les seves principals intervencions en el Senat sobre debats al voltant
de l'economia, el finançament, la llengua i la cultura, el medi ambient, les infraestructures, la justícia social, etc.

El senador nacionalista ha afirmat que aquests anys "he conegut Espanya de prop", i ha denunciat una "involució" contra les
autonomies i contra les aspiracions d'autogovern dels pobles que integren l'Estat espanyol: "la caverna mediàtica utilitza la
Constitució Espanyola com una destral inquisidora per coartar les llibertats col·lectives, el PP s'hi apunta perquè hi veu un
benefici electoral i el PSOE s'hi deixa arrossegar al darrere".

Tant Sampol com Barceló han criticat el fet que els partits "sucursalistes", PP i PSOE, "s'han limitat a anar a Madrid a aixecar
el braç per votar el que diuen les direccions estatals dels seus partits", per la qual cosa Barceló ha afirmat que "durant molts
anys les Illes Balears no hem tengut una representació real al Congrés ni al Senat".

Antoni  Marimon, per la seva banda, ha afirmat que el llibre és "una peça fonamental en el debat sobre el nacionalisme a
Mallorca des de finals del segle XIX", i suposa "una renovació del missatge mallorquinista, progressista i ecologista".
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PSM-IV-ExM reclama la retirada del projecte que destuirà Cala
Estellencs
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha presentat avui les al·legacions al projecte de recuperació i protecció de la platja
de Cala Estellencs del Ministeri de Medi Ambient, Rural i Marí que pretén la construcció d’un espigó exterior i un dic
submergit que suposaria una desfiguració irreversible del paisatge de la cala. Els diputats Miquel Àngel Llauger i Antoni
Alorda s’han traslladat a la cala per presentar els detalls d’aquest projecte i explicar els arguments de la coalició per rebutjar
aquest projecte.

“L’impacte de totes les actuacions previstes és impressionant, principalment per l’artificialització del litoral i la desfiguració
de la cala. A més, l’extracció d’arena del fons marí destruirà més de 1.300 metres quadrats de posidònia, el que suposa una
actuació incompatible amb la protecció del territori tal i com exigeix la declaració de la Serra de Tramuntana com a Paratge
Natural el 2007”.

Llauger ha explicat, a més, que el projecte de Demarcació de Costes de les Illes Balears, depenent del Ministeri espanyol, no
inclou cap previsió ni anàlisi d’impacte del possible augment de visitants. Un fet preocupant que afectaria al volum de
circulació d’Estellencs i l’accés a la cala així com la manca d’espai per a l’aparcament de vehicles. I, el que és més greu,
assegura en Llauger, és que aquest projecte no preveu actuacions per protegir el talús que garanteixi la seguretat dels
visitants.

Per tot això, la coalició reclama la retirada del projecte i la seva substitució per un programa d’actuacions ambientalment
sostenibles. “Estem convençuts que Demarcació de Costes rectificarà i retirarà el projecte perquè les veus en contra d’aquest
projecte són moltes, entre elles la Comissió Balear de Medi Ambient que ha emès un informe contundent en contra, així com
entitats socials i ecologistes”.
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La peatonalització de Blanquerna contribuirà a consolidar el
canvi de model de mobilitat de la ciutat
 

La coalició nacionalista i ecosocialista formada pel PSM i IniciativaVerds a Ciutat s’ha traslladat aquesta setmana al barri de
Santa Pagesa de Palma per conèixer de prop les preocupacions i les demandes dels veïns. A més, el candidat de la coalició,
Antoni Verger, ha comprovat en primera persona la gran transformació que viu la zona pròxima al carrer Blanquerna gràcies
a la recent peatonalització.

Verger considera que el cas de Blanquerna és paradigmàtic i servirà d’exemple per a moltes zones de Palma on ja s’ha
iniciat un canvi de model de mobilitat que ha de permetre un canvi més profund en la manera de conviure dels palmesans.
“En els propers mesos veurem com la peatonalització consolida un millora per al barri, per als comerciants i veïns”.

Amb tot, el candidat a la batlia valora que encara es poden fer més esforços per garantir la seguretat al carrer Blanquerna per
evitar que alguns vehicles hi circulin.

Verger, que s’ha reunit amb representants de l’Associació de Veïns de Santa Pagesa, assegura que es tracta d’una qüestió de
temps per a què tots els veïns acceptin les millores que suposa la peatonalització. “Els canvis sempre s’enfronten a un
sentiment de resistència, però en aquest cas, els avantatges són evidents i els comerciants ja ho han començat a notar”.

D’altra banda, la coalició es mostra disposada a impulsar actuacions al barri que contribuiran a millorar la convivència i
avançar cap a una ciutat més cívica, més amable, més habitable. En aquest sentit, la coalició compareix amb l’associació de
veïns la necessitat d’aprofundir en la participació real de les entitats cíviques i en l’efectivitat de les administracions davant
les demandes ciutadanes.
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El PSM-EN torna a confiar en Joana Lluïsa Mascaró per
encapçalar la candidatura a Llucmajor 
 

 L’agrupació del PSM-EN a Llucmajor torna a confiar en Joana Lluïsa Mascaró, vicesecretària del partit, com a candidata a la batlia del municipi. Mascaró,
que ha estat elegida per unanimitat, ha rebut també el suport del secretari general nacionalista Biel Barceló qui ha remarcat la plena confiança en Mascaró, i

ha posat de manifest la seva capacitat per liderar el necessari canvi a la batlia del municipi.

 

 

 

Mascaró reconeix sentir-se molt orgullosa per la reelecció i per formar part del PSM-EN, un projecte polític que ja ha complit 35 anys a Mallorca i aquest
any en compleix 25 a Llucmajor. “Formar part d’aquest gran equip de persones és un orgull i tornar encapçalar la candidatura municipal és una gran
responsabilitat que accept amb molta d’il·lusió ja que “tenc l’oportunitat de continuar treballant per Llucmajor amb honestedat i coherència, escoltant tots

els ciutadans i ciutadanes per oferir-los un canvi real a les polítiques estancades i poc renovadores de l’actual equip de govern”.
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Els nacionalistes es mostren convençuts que en les properes eleccions del mes de maig incrementaran el número de regidors i la presència al consistori. Un
fet que serà decisiu per fer possible el necessari canvi a l’Ajuntament de Llucmajor. Biel Barceló ha afirmat que amb Mascaró i el seu equip la batlia del

municipi adquirirà “un nou impuls amb visió de futur”.
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Rafel Sedano denuncia l'electoralisme del PP i PSOE a Calvià
 

Segons  en Rafel Sedano, candidat de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa a  la batlia de Calvià, en el Ple de l'Ajuntament
de Calvià d'avui s'han  presentat diverses propostes que, més enllà de cercar el benefici pels  ciutadans de Calvià, han estat
presentades amb un objectiu electoralista  quan falten menys de dos mesos per les eleccions municipals.

Primerament  s'ha votat una modificació puntual del Pla General d'Ordenació Urbana,  on s'ha aprovat l'impediment de
tramitar llicències de construcció o  ampliació de locals d'oci musical a les zones residencials. Tot i que  des del
PSM-IniciativaVerds-Entesa celebram aquesta decisió, el candidat  de la coalició manifesta la seva indignació ja que
considera que “no  soluciona la problemàtica creada als veïns de Son Caliu amb l'obertura  de Pacha i demostra que, tal i com
varem denunciar quan es inaugurar,  s'ha volgut a posteriori dur a terme la modificació que pretén maquillar  el suport a
aquesta instal·lació, davant els residents de la zona, en  època preelectoral”.

Pel  que fa a la construcció d'un Museu d'art contemporani a Calvià, ja des  de l'aprovació, amb els vots tant del PP com del
PSOE, l’agrupació del  PSM-Entesa Nacionalista de Calvià es va manifestar en contra de la  construcció de noves
infraestructures al municipi i va plantejar  diferents alternatives per fomentar el foment del turisme fora de la  temporada alta,
per tal de desestacionalitzar l'oferta. Així, Rafel  Sedano denuncia que la proposta feta avui per part del grup majoritari  de
l'oposició “sols cerca distanciar-se de l'equip de govern respecte el  suport que hi va fer en el seu moment”.

Des  de la coalició, es vol recordar la proposta feta de creació d’un Museu  Marítim i la creació d’un centre d’interpretació
de la Prehistòria i  dels elements etnològics amb els què compta el municipi. El candidat a  la batlia, Rafel Sedano, aposta per
la singularització dels atractius  culturals turístics de Calvià a través d’aquestes propostes més  econòmiques i amb
possibilitats de crear alternatives a l’oferta  obsoleta.

“Una  destinació turística madura com la nostra necessita idees i propostes  innovadores que permetin promocionar la
personalitat pròpia i exportar  una oferta singular”. En aquest sentit, la coalició PSM-IV-ExM de Calvià  considera una
oportunitat immillorable l’existència de restes  arqueològiques de gran valor.

Calvià  reuneix totes les condicions per tenir un museu sobre el període  talaiòtic: un gran nombre de jaciments i material
arqueològic dispersat.  Aquest museu serviria de nou model per gestionar el patrimoni  arqueològic de què disposam i també
serviria, juntament amb la creació  d’un recinte per exposar elements etnològics, com a oferta singular per  desestacionalitzar
el turisme de temporada. Aquestes exposicions  permanents servirien també per protegir, divulgar i gestionar l’enorme 
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riquesa arqueològica del municipi. 

“El  municipi no necessita incrementar la seva oferta de serveis ja  existents, perquè Calvià ja té prou oferta d’equipaments
esportius,  públics i privats, ni tampoc necessita incrementar l’oferta comercial  que acompanyarà el macroprojecte museístic
de Portals Nous”. El líder  nacionalista calvianer considera que aquesta sobredimensió dels  projectes només perjudicarà
l’oferta actual existent. La nostra illa ja  té prou oferta d’exposició d’art contemporani; els dos museus March i Es  Baluart,
o la mateixa obra exposada a la Fundació Miró, ho demostren;  sense comptar les exposicions itinerants que cada temporada
ens arriben  s’exposen a galeries privades o centres públics.

Segons  Rafel Sedano, crear noves infraestructures que tenguin com a referent  altres ofertes de característiques similars, tal i
com defensa el batle  Carlos Delgado, com són el museu Guggeenheim de Bilbao o la Ciutat de  les Arts i de les Ciències de
València “és tudar recursos i perdre  oportunitats de promocionar una oferta diferenciada que serveixi de  reclam a un turisme
interessat en les característiques locals.”

Calvià  té quaranta-cinc hectàrees de jaciments que conformen el Parc  Arqueològic del Puig de Sa Morisca, on s’hi troben
sis elements que  evidencien l’ocupació talaiòtica (Son Fornés, Turo de Ses Abelles, Son  Miralles...) a més del Túmul de
Son Ferrer i Naveta Alemany. Hi ha  estructures suficients per fer un itinerari que necessita un centre  d’exposició,
interpretació, gestió del parc i activitats  turístico-culturals i difusió. La zona de Ponent de Mallorca podria  convertir-se
també en un nucli de recepció d’escolars de tota l’illa amb  activitats didàctico-educatives. Aquesta promoció, a més,
generaria més  llocs de feina en comparació a l’exposició d’art contemporani.

La  coalició PSM-IV-ExM de Calvià vol recordar, finalment, que les  administracions, per llei, tenen l’obligació de conservar
i tenir cura  del patrimoni i que hem reivindicat la necessitat de crear un Museu  Màrítim, que seria una oferta específica a
Mallorca, i la conveniència  de crear un museu etnològic, tot com a oferta de qualitat turística  singular.
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El PSM-EN de Calvià fitxa en Pep Suasi
 

El PSM-Entesa Nacionalista de Calvià ha fitxat el popular músic i locutor de ràdio calvianer Pep Suasi, qui s’incorporarà a la
candidatura municipal de la coalició PSM-IniciativaVerds en aquest municipi. Ho han anunciat avui el candidat nacionalista a
la Batlia de Calvià, Rafel Sedano, i el secretari general del PSM-EN i candidat a la Presidència del Govern, Biel Barceló

Pep Suasi és l’excantant i exlíder del grup de música Fora des Sembrat. També ha estat locutor i presentador del programa
radiofònic Tot és possible (IB3 Ràdio). Actualment, Suasi fa feina en l’àmbit de la gestió cultural, i en la seva faceta musical
està impulsant el projecte personal “Suasi”.

Pep Suasi no és el primer independent de l’àmbit de la cultura que ha fitxat el PSM-EN calvianer. Fa unes setmanes
l’agrupació nacionalista va anunciar que l’escriptor Pere Morey també participarà en la candidatura del PSM-IniciativaVerds
de Calvià.
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PSM, Esquerra i els Independents de Binissalem arriben a un
acord per concórrer junts a les eleccions municipals
 

El PSM, Esquerra i els Independents de Binissalem han tancat aquesta setmana un acord amb per anar plegats a les properes
eleccions municipals del 22 de maig. Amb aquesta unió, les principals forces progressistes de Binissalem es mostren
convençudes que milloraran la presència dins el consistori i tindran els suports suficients per evitar una majoria absoluta de
l’actual equip de govern.

Tomeu Abrines, actual regidor del PSM, encapçala la candidatura que unifica les forces que sempre han treballat en comú per
al benestar dels binissalemers, i ho fa amb el suport de tots tres partits.

Abrines, ja ha demostrat durant aquesta legislatura la seva gran capacitat de feina i dedicació convertint-se en el cap de
l’oposició dins el consistori, tot i estar en minoria. Pere Daniel Pol, exregidor d’Independents de Binissalem, que ja va
mostrar també la seva capacitat durant l’etapa com a regidor, acompanyarà Abrines com a número dos a la llista municipal.
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UIA troba nexes entre l’Operació Xoriguer i el Pla Turístic
d’Artà
 

Els regidors d’UIA, Margalida Tous i Pere Obrador, han trobat nexes entre la darrera operació que la fiscalia anticorrupció ha destapat, l’operació Xoriguer,
i les reiterades denúncies que aquests han fet sobre el Pla Turístic d’Artà, en concret sobre les nombroses irregularitats que han detectat en la manera en què
s’està duent a terme el desenvolupament d’aquest pla, com la contractació d’una empresa d’un soci de Tolo Gili (de la qual fa mesos vàrem sol·licitar la

memòria d’activitats i  encara no la tenim).

 

De fet, en el plenari de dimarts, els regidors d’UIA vàrem demanar a l’equip de govern sobre l’acord de Junta de Govern Local de 14 de febrer que

reproduïm a continuació:

 

“5.3. Servei de consultoria per al desenvolupament del turisme actiu a Artà

Atès que, mitjançant la Providència de Batlia de 17 de gener de 2011, s’acredità la necessitat d’aquest Ajuntament de contractar el servei de consultoria

per al desenvolupament del turisme actiu a Artà, el preu del qual s’apuja a la quantitat de 18.000,00 euros i 3.240,00 euros d’IVA.

Atès que, amb data 3 de febrer de 2011, es va emetre informe de la secretària interventora.

Una vegada examinada la documentació que s’adjunta, atès l’informe de Secretaria i de conformitat amb el que estableix la disposició addicional segona

de la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector públic.

 

Per tot això, els reunits acorden, per unanimitat:

1. Contractar el servei de consultoria per al desenvolupament del turisme actiu a Artà, mitjançant el procediment de contracte menor, amb el contractista

Serprosport, S.L., per un import de 18.000,00 euros i 3.240,00 euros d’IVA.

2. Aprovar la despesa corresponent a la prestació del servei de consultoria per al desenvolupament del turisme actiu a Artà amb càrrec a les partides

0143226400 i 01432264001 del pressupost vigent.

3. Una vegada realitzada la prestació, incorporar la factura a l’expedient i tramitar-ne el pagament, si s’escau.
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4. Notificar l’acord de la Junta de Govern Local a l’adjudicatari en el termini de deu dies, comptadors a partir de la data de la firma de l’acord.”

El regidor Gili ens va comentar que aquest era un contracte per al desenvolupament del turisme actiu, “tal com diu el seu anunciat”. Els
regidors d’UIA ja sabíem que aquesta empresa era menorquina però la sorpresa ha vingut avui, en llegir la premsa, quan ens hem
assabentat que la fiscalia anticorrupció, en la investigació d’irregularitats en la gestió de l’àrea de turisme de l’Ajuntament de Ciutadella
durant el govern del PP, ha detingut l’administrador de l’empresa Serpro Sport SL,  la mateixa que ha contractat l’Ajuntament per gestionar el
pla turístic, tot i que l’empresa sembli que està especialitzada en esport. Això ens fa aixecar una altra vegada suspicàcies en la gestió que
l’equip de govern fa d’aquest Pla turístic, que serveix per beneficiar empreses de socis del propi regidor i candidat a batlia, per contractar

personal a dit, per redactar plecs de concessió d’instal·lacions esportives,...
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'El turisme que volem'
 

Des de fa dècades, el turisme és la principal activitat econòmica de Mallorca i Palma no s’escapa d’aquesta realitat
incontestable. De fet, la persistència del monocultiu turístic ens han duit a un escenari de falta d’alternatives econòmiques on,
ara per ara, és impossible pensar en altres indústries o sectors econòmics que puguin generar, a curt termini, riquesa i
ocupació a l’illa.  

Com a contrapartida, és molt versemblant pensar que, en aquests moments i en el context de crisi generalitzada, el turisme
pot ser un dels millors revulsius productius i un poderós motor per redreçar la preocupant situació econòmica en un termini
relativament breu de temps. I, si això és així, Mallorca es troba inqüestionablement ben situada per liderar el canvi de cicle i
de tendència.

Mallorca –amb Palma al capdavant– pot fer-ho, però és massa clar que el model turístic vigent ha envellit i està encallat. Si
no volem arribar al col·lapse, calen remeis efectius contra els mals que pateix. Per això hem de prendre iniciatives valentes
que modifiquin de soca-rel el mercat i el producte turístic dels quals viuen les Illes Balears en general i Palma en particular.
Es tracta de fer efectives unes transformacions que molt sovint s’han insinuat però que poques vegades han comptat amb
l’impuls necessari per fer-se efectives.

Atesa la centralitat i importància de l’activitat turística en la nostra economia, la seva influència és transcendental en la gestió
i ordenació del paisatge, de l’organització de la ciutat, de l’estructuració social i educativa, de la vida cultural i ciutadana. El
turisme, avui dia, és l’element estructurador de tota la nostra vida econòmica,  política i social.  Per això cal gestionar-lo bé
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en defensa dels interessos de la majoria dels ciutadans.

D’aquí que, també en el cas concret de Palma, optem decididament per un turisme plantejat a l’abast i al servei de la ciutat.
Això vol dir fer de Palma la capital turística de la Mediterrània, orientada a aprofitar tot el seu potencial cultural, patrimonial,
gastronòmic, esportiu i convivencial, que fins ara no ha tengut l’impuls necessari per consolidar-se.

El centre històric de la ciutat antiga –amb la Seu, el barri antic, els casals senyorials i les cases menestrals, les esglésies i
convents, els vestigis de diverses civilitzacions històriques–; l’oferta cultural, musical i artística al llarg de l’any; la petja
d’il·lustres estadants i visitants significats en molts de camps de la creació artística o intel·lectual; el comerç de proximitat i
l’oferta gastronòmica de qualitat i no mixtificada; l’accés fàcil a la mar i als indrets de costa i de clima amable; la possibilitat
de pràctiques esportives diverses i properes a l’entorn urbà, inclòs el senderisme en muntanyes properes a la ciutat... són
cartes que ens permeten jugar amb habilitat en pro d’un turisme de qualitat i enriquidor per a Palma.

Això ens obliga a tenir un entorn urbà ben conservat i equilibrat, on imperi el bon gust i la mesura humana; ens fa evident que
cal comptar amb un medi natural dels voltants de Palma (la mar, els horts i els molins, na Burguesa, els torrents, ses
Fontanelles, es Carnatge...) equilibrat, net i ben conservat; ens duu a continuar amb la important tasca de rehabilitació de
patrimoni començada aquesta legislatura (el Casal Balaguer, Can Serra, les torres del Temple, el Baluard del Príncep...); ens
mena a disposar d’una xarxa de transports públics eficients, des del tramvia fins a autobusos no contaminants;  ens fa més
necessària que mai una oferta cultural i d’oci viva, creativa i constant; ens compromet a treballar des de les institucions
públiques en col·laboració amb les empreses privades de tots els àmbits i de tota mida i amb els professionals i sindicats del
sector.

En definitiva, el turisme que volem per Ciutat no és per mostrar una Palma postissa, desarrelada, homogeneïtzada i sense
identitat. Allò que farà realment atractiva la ciutat i que la pot convertir en destí turístic de primer ordre, és posar l’èmfasi i
l’accent en la seva dimensió cultural, en la seva creativitat i en tot allò que la identifica i la singularitza.

L’aposta del PSM-IniciativaVerds-Entesa és convertir de bon de veres Palma en la capital turística de la Mediterrània i que
això redundi en el sanejament econòmic, l’augment del benestar i la qualitat del vida dels ciutadans, i la projecció i promoció
del propi país.

Antoni Verger
Candidat de PSM-IniciativaVerds a la Batlia de Palma
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